
Het is geen kinderspel 
Voel eigenlijk best wat spanning vlak voor de opening van het infocentrum in ons dorp afgelopen 
donderdagmiddag. Zouden er veel mensen komen en dan ook vooral de Ulrumers. We hebben er 
alles aan gedaan. Persberichten, eerder al in deze dorpskrant en een flyer deur aan deur. Ja, je 
zou zeggen, daar kan het niet aan liggen. Waar wel aan dan? Nou wellicht vinden veel Ulrumers 
het nog niet echt hun ding. Natuurlijk het is ook allemaal niet niks waarmee het dorp bezig is. 
Maar toch zien we dat de omslag in denken en vooral doen langzaam die vorm krijgt waarmee we 
vooruit kunnen. Het is natuurlijk ook geen kinderspel. Maar dat de omslag in denken in kleine 
stapjes gaat is ook niet verwonderlijk. De oud Ulrumers weten het nog als de dag van gisteren. Of 
beter gezegd uit de vorige eeuw. In de vorige eeuw noemden we Ulrum “de magneet van het 
Noorden”.  
 
Koop elders niet wat eigen dorp u biedt, ook 
zo’n slogan die veelvuldig werd gebruikt. Er was 
best veel activiteit, wat ondernemers betreft. De 
feestweek heette vroeger “De Winkelweek”. We 
kennen allemaal de ontwikkelingen. De krimp is 
ook niet aan Ulrum voorbij gegaan. Nu we de 
gevolgen van die krimp inmiddels aan den lijve 
ondervinden lezen we op een groot spandoek in 
de Noorderstraat: 

“Ulrum, dorp van de toekomst” 
 

 
Zo tegen de klok van kwart voor één loop ik naar 
“ons infocentrum”. Er staan al heel wat auto’s in 
de Noorderstraat. Over de weg hangt het 
spandoek, Ulrum, dorp van de toekomst. Ik 
glimlach stiekem een beetje. Je moet dat maar 
durven te zeggen. Zeggen is één maar er ook in 
geloven. Ik draai ook mee in de dagelijkse 
leiding en het enthousiasme neemt enkel toe. 

Vooral dat enthousiasme overbrengen is de 
eerste opdracht die we hebben. Dat lukt aardig. 
Steeds meer Ulrumers sluiten zich aan bij 
project 2034. 
Ik kijk nog even omhoog naar het grote 
spandoek. Een spandoek die het nieuwe 
infocentrum verbind met één van de twee 
leegstaande woningen aan de overkant. 
Symbolischer kun je het niet bedenken. En voor 
ik het pand Luth inloop bedenk ik me nog even 
dat het de provincie is geweest die Ulrum het 

dorp van de toekomst heeft genoemd. Daar 
kunnen we trots op zijn en geeft een extra reden 
om dat waarheid te laten worden. Niet omdat de 
provincie het zei maar omdat Ulrum het verdient. 
Wat we in ieder geval bereikt hebben, laten we 
daar helder over zijn: 
Ulrum kreeg de 1,5 miljoen niet om daarmee 
toen pas actief aan de slag te gaan. Ulrum kreeg 
de gelden omdat ze al paar jaar op een 



opvallende wijze met haar dorp bezig is. Het 
project 2034, is om met behulp van eigen inzet, 
eigen creativiteit en zoveel mogelijk eigen 
middelen – projecten te realiseren, die goed zijn 
voor de leefbaarheid en het woongenot.  
 

Geestverruimende middelen 
Gelukkig zijn er binnen al behoorlijk wat 
mensen. Ik zie vele ambtenaren van onze 
gemeente en de provincie, de directeur van 
Wierden en Borgen en vele andere bekenden 
die je zo nu en dan ook tegenkomt in dit hele 
proces. Daar zie ik een verpleegster druk in de 
weer met spuiten. Wie moet er een injectie zou 
je denken. Geestverruimende middelen hebben 
we nog niet nodig, immers ideeën zat. Maar toch 
zullen de aanwezigen aangespoord worden hun 
ideeën vooral met ons te delen. Om één uur, het 
moment van de officiële opening, is m’n 
aanvankelijke spanning over of er ook vooral 
Ulrumers zijn helemaal weg. Ulrum is uitstekend 
vertegenwoordigd. Daarom ook geen wonder 
dat Roelof Noorda van de dagelijkse leiding van 
het project 2034 eerst de Ulrumers welkom heet, 
maar natuurlijk daarna ook de andere gasten, 
waarvan velen ook van onschatbare waarde zijn 
in dit hele traject. Het vraagt niet enkel wat van 
de Ulrumers. Ook voor de gemeente vraagt 
deze werkwijze een omslag in denken. Roelof 
maakt duidelijk dat de 1,5 miljoen voor het dorp 
ook een druk met zich mee brengt. Er wordt wel 
wat verwacht om in een relatief korte tijd (2 jaar) 
resultaten te boeken. 
 
 

Niet hoeven sluiten 
De officiële opening zal worden verricht door 
Alice en Jan Meindert Luth, die eigenaar zijn van 
het pand dat twee jaar terug haar deuren sloot. 
Jan Meindert schetst in het kort de geschiedenis 
van het pand en over de vraag of het  
beschikbaar mocht zijn voor het project Ulrum 
2034, er zijn afspraken gemaakt om tegen 

betaling van de energiekosten het pand twee 
jaar te kunnen gebruiken. Dat deed de familie 
Luth graag voor het dorp. De bovenwoning zal 
worden gebruikt om de gasten die met enige 
regelmaat in Ulrum verblijven onderdak te 
geven. Jan Meindert keek ook met bewondering 
naar de grote belangstelling. “Als er twee jaar 
geleden zoveel mensen in de zaak waren 
geweest hadden we niet hoeven te sluiten”. Met 
het doorknippen van het lint was de opening een 
feit. 
 

De burgers aan de macht 
Hierna sprak ook wethouder Herwil van Gelder, 
die complimenten had voor hoe het dorp dit 
oppakt. Het is tamelijk uniek. “Ik herinner me de 
eerste gesprekken die we een paar jaar terug 
hadden een beetje onder het motto De burgers 
aan de macht, ik dacht wat moeten we hiermee. 
Nu zien we hoe het dorp dit oppakt. In een 
krimpomgeving moeten we ook over de grenzen 
heenkijken”. In dat verband vond de wethouder 
de eerder gemaakte opmerking over de 
belangrijke rol van de scholen ook een terechte. 
Dat het dorp een druk voelt begreep hij. Maar 
het is niet het verhaal van een hoop geld, het 
verhaal is veel breder. De gemeente laat los en 
het dorp blikt vooruit en dat verdient terecht 
complimenten. 
 
Het mag nog wel eens gezegd worden! 
De Ulrumers verdienen alle lof voor de 
manier waarop ze werken aan een nieuwe 
toekomst. 
Maar ook de gemeente De Marne en de 
provincie die Ulrum fantastisch bijstaan en 
faciliteren in dit toch nieuw proces verdienen 
complimenten. De nieuwe aanpak vraagt ook 
van hen een cultuuromslag.    
 
 
 
 



 
 
 
Het werd een leuke en zinvolle middag in het 
infocentrum waar naast de vele fotografen ook 
een camera van de VPRO druk bezig was met 
het vastleggen van de beelden. 
Ook werd er officieel afscheid genomen van 
twee mannen van het eerste uur, Jan Fokkens 
en Wouter Hoogland. Zij ontvingen een leuk 
pakketje met Groninger producten. 
Naast een hapje en drankje werden de gasten 
ook aangespoord om letterlijk en figuurlijk een 
steentje bij te dragen. Een klein 
legobouwprojectje en ideeën konden op een 
bord worden gezet. 
Nu de officiële opening een feit is kunnen 
Ulrumers er terecht met hun vragen over zorg-
welzijn-wonen en hun ideeen. Vragen over en 
financiële  mogelijkheden woningaanpassing en  
energievragen. Er zullen  in de week diverse 
mensen een stoel bezetten om die vragen te 
beantwoorden. Beneden is een kantoor ingericht 
van  DEEL& Ulrum, maar ook gemeente De 

Marne en woonstichting Wierden en Borgen 
gaan hier werken. Vanuit het pand gaan zij de 
dialoog aan met het dorp. Daarnaast kunnen 
ook lokale ondernemers gebruik maken van de 
werkruimte. Regelmatig zullen er gasten zijn die 
er een week logeren en zullen samen met 
Ulrumers kijken welke rol zij kunnen spelen om 
de wensen van het dorp te realiseren.  
Want helder is dat het gaat om het verhaal en 
wensen van Ulrum. Ons dorp verdient veel lof 
voor de wijze hoe ze dit oppakt maar eveneens 
de rol die de gemeente hierin speelt om dit te 
faciliteren en begeleiden verdient alle 
waardering.  
 
Er wordt op ons gelet en velen komen ons 
bezoeken. We willen ons verhaal graag delen. In 
die zin is Ulrum ook nu weer “de magneet van 
het noorden”.  
Fantastisch toch!  
 

Hans van der Heide® 
 

 
 
Zo lang mogelijk in dorp blijven wonen 
Er wordt steeds vaker over gesproken. 
De veranderingen in de zorg vragen om 
inventief alle mogelijkheden te onderzoeken wie 
wel eens nadenkt zijn/haar woning aan te 
passen aan het ouder worden. De woning 
levensloop bestendig maken. Dat kan natuurlijk 
divers zijn. Een slaapkamer en badkamer op de 
begane grond. Drempels verwijderen of een 
deur. 
 
De projectgroep dorpszorg is daar ook druk mee 
in de weer. Zij wil binnenkort met de inmiddels 
ruim 20 vrijwilligers gaan inventariseren 
waaraan en wie daarvoor belangstelling hebben. 
Zij wil dit gaan doen door persoonlijk bij u aan 
de deur te komen. Een keukentafelgesprek. 
Naast uw wensen zijn er ook financiële 
mogelijkheden binnen het project 2034. Het is 
echter van groot belang te weten hoeveel 
belangstelling hiervoor werkelijk is. Dat maakt 
ook helder hoeveel geld er nodig is voor dit 
traject. 
We vragen u alvast eens na te denken over wat 
uw wensen en mogelijkheden zijn. 
 
 
 

 


